
Zmian

       –  Staramy się po-
zyskiwać dofinansowanie  

z wszelkich dostępnych progra-
mów. (…) Dzięki środkom m.in. z pro-

gramu „Mistrzowie kompetencji”, ząb-
kowskie szkoły zostały doposażone w 

nowoczesny sprzęt multimedialny, tablice 
interaktywne, komputery i nowoczesne 
pomoce dydaktyczne – mówi Małgorzata 
Zyśk, burmistrz Ząbek >> str. 4

I co nas czeka?

Dziki w miastach  
czują się  
coraz swobodniej
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Zmiany dla spółek  
prawa handlowego
rejestrowanych  
w Krajowym Rejestrze 
Sądowym (KRS)
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– W powiecie wołomińskim, 
dzięki wsparciu z budżetu Ma-

zowsza w wysokości 1,6 mln 
zł., wybudowanych  lub zmo-
dernizowanych zostanie dzie-
więć obiektów sportowych: 
w Międzylesiu, w Nowinkach, 
Łąkach, w Tłuszczu, w Kobył-
ce, w Dąbrówce, w Wołominie, 
w Strachówce i w Klembowie 
(106,5 tys. zł). Ruch to zdrowie. 
Powinniśmy o tym zawsze pa-

miętać  – mówi Adam Struzik, 
Marszałek Województwa 
Mazowieckiego >> str. 6
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– W Ząbkach, w uroczy-
stych obchodach 77. rocznicy 

Powstania Warszawskiego uczest-
niczył, jak co roku por. w st. 
spocz. Edward Piórkowski.  
Hołd bohaterskim powstań-
com oddali także miesz-
kańcy Ząbek, Ząbkowscy 
Legioniści ZL’11 oraz 
przedstawiciele władz 
miasta  >> str. 8

Powiat Wołomiński  
oddał hołd 
Powstańcom  
Warszawskim

Mazowsze 
wspiera  

sport

– Nie bez powodu Lord Edgar d'Abernon uznał Bitwę 
Warszawską za 18. najważniejszą bitwę decydującą 

o losach świata. W jednym z artykułów, ten,  
były ambasador brytyjski w Polsce, pisał: "Współ-

czesna historia cywilizacji zna mało wydarzeń 
posiadających znaczenie większe od bitwy pod War-

szawą w roku 1920. Nie zna zaś ani jednego, które 
by było mniej docenione... Gdyby bitwa pod War-

szawą zakończyła się zwycięstwem bolszewików, 
nastąpiłby punkt zwrotny w dziejach Europy, nie 

ulega bowiem wątpliwości, iż z upadkiem Warszawy 
środkowa Europa stanęłaby otworem dla propagan-

dy komunistycznej i dla sowieckiej inwazji" – mówi 
Adam Lubiak, starosta wołomiński >> str. 3

ul. Brzechwy 5 w Kobyłce
       22 786 00 70 lub 608 757 200

od 17 zł za 1h
4h dziennie lub karnet na wybrane dni
możliwe pobyty godzinowe
ciepła atmosfera i bezpieczeństwo
intensywne wspieranie rozwoju dziecka
doskonałe warunki pobytu
zajęcia ze specjalistami

BABY COLLEGE (od 12 m.ż.)
Żłobek Słoneczna Polana

pracujemy w każdą niedzielę 
7 dni w tygodniu

Wołomin 
ul. Wileńska 40
tel. 697 640 068

dyżur nocny

Ząbki wśród   
najlepszych w Polsce,  
w zarządzaniu  
finansami miasta

101. rocznica Bitwy  
Warszawskiej
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Zmiany dla spółek prawa handlowego
rejestrowanych w Krajowym  
Rejestrze Sądowym (KRS)

O zmianach dla spółek jawnych oraz z o.o. rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem  
– właścicielem biura rachunkowego mojerozliczenia.pl

– Sztandarowe pytanie: jakie 
zmiany dla przedsiębiorców?
– Od 1 lipca br. zmianie uległ sposób 
komunikacji dla spółek z ograniczoną 
odpowiedzialnością, spółek  akcyj-
nych, ale także jawnych, partnerskich 
czy komandytowych.
– Na czym polega ta zmiana?
– Uściślę jeszcze, że zmiana dotyczy 
spółek prawa handlowego, tych reje-
strowanych w Krajowym Rejestrze 
Sądowym, a więc nie dotyczy spółek 
cywilnych. Od teraz spółki wszystkie 
sprawy związane z tym rejestrem 
załatwią wyłącznie elektronicznie, za 
pomocą platformy e-KRS.
– Jakie to sprawy?
– Katalog e-usług związanych z 
rejestrem to: składanie elek-
tronicznych wniosków 
o wpis lub zmianę 
wpisu do rejestru 
przedsiębiorców 
KRS; składanie 
pism procesowych 
do sądu rejestro-
wego; zgłaszanie 
dokumentów 
finansowych do 
RDF (Repozy-
torium Doku-
mentów Fi-
nansowych); 
elektronicz-
n a  ko re -
spondencja 
z sądem re-
jestrowym; przeglądanie elektronicz-
nych akt rejestrowych podmiotów 
wpisanych do rejestru przedsiębior-
ców KRS; udostępnianie informacji 
o podmiocie wpisanych do KRS. 
Do korzystania z nowego e-KRS 
służą: Portal Rejestrów Sądowych 
i Repozytorium Akt Rejestrowych. 
Przedsiębiorca potrzebuje przy tym 

kwalifikowanego podpisu elektro-
nicznego albo podpisu potwierdzo-
nego profilem zaufanych ePUAP.
– Czyli po zmianach kontakt z 
sądem tylko przez Internet?
– Tak, w nowym systemie informację, 
na jakim etapie jest postępowanie 
prowadzone przez sąd rejestrowy, 
można uzyskać samodzielnie przez 

Internet. W toczących się postępo-
waniach wymiana korespondencji 
(wszelkie wezwania, zarządzenia 
i postanowienia) między sądem a 
przedsiębiorcą będzie następowała 
za pośrednictwem systemu telein-
formatycznego. Też orzeczenia koń-
czące postępowanie będą wydawane 
i doręczane w postaci elektronicznej.
– No tak, ale w przypadku np. 
spółek z ograniczoną odpowie-
dzialnością, często czynności 
muszą być dokonywane w formie 
aktu notarialnego. Co wtedy?

– Po zmianach to rola Centralnego 
Repozytorium Elektronicznych 
Wypisów Aktów Notarialnych. 
Niezwłocznie po sporządzeniu 
aktu notarialnego, który podlega 
zgłoszeniu do rejestru przedsię-
biorców KRS, jego elektroniczny 
wypis zostanie przez notariusza 
umieszczony w Repozytorium. 

Przedsiębiorca poda we wnio-
sku składanym do KRS numer 
elektronicznego wypisu aktu no-
tarialnego w Repozytorium, a po 
wpłynięciu wniosku dokument 
zostanie do niego automatycznie 
dołączony. Warto też dodać, że 
dla każdego zainteresowanego, 
za pośrednictwem portalu, udo-
stępnione zostaną bezpłatnie 
akta rejestrowe przedsiębiorcy z 
wszystkimi dołączonymi do nich 
dokumentami – taka czytelnia 
akt online.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– (...) po sporządzeniu aktu notarialnego (...) 
jego elektroniczny wypis zostanie przez 

notariusza umieszczony w Repozytorium. 
Przedsiębiorca poda we wniosku składa-
nym do KRS numer elektronicznego wy-
pisu aktu notarialnego w Repozytorium, 

a po wpłynięciu wniosku dokument 
zostanie do niego automatycznie 

dołączony. (...) dla każdego zaintere-
sowanego (...) udostępnione zostaną 
bezpłatnie akta rejestrowe przedsię-
biorcy z wszystkimi dołączonymi do 
nich dokumentami – taka czytelnia 
akt online – wyjaśnia Paweł Żółtek  

z mojerozliczenia.pl 

Ekonomia i administracja
studia I stopnia - 3 letnie

dla pracujących
1,5 roczne studia

ul. Laskowa 4, 

05-200 Wołomin, 

tel.: 602-794-795 lub 22 787 40 44 

www.fuaw.pl

Zapraszamy
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– W internetowych pogawędkach, 
toczy się często dyskusja o tym, 
dlaczego Bitwa Warszawska 
1920 roku jest ważna dla na-
szego regionu. A Pana zdaniem 
– dlaczego?
– Warto pamiętać i opowiadać młod-
szym pokoleniom o tym, że Bitwa 
Warszawska 1920 roku rozegrana na 
przedpolu stolicy m.in. w Ossowie 
i Radzyminie była decydującym 
czynem zbrojnym wojny polsko-
-bolszewickiej 1919-1921 i zdecy-
dowała o zachowaniu niepodległości 
odradzającej się po zaborach Polski. 
Heroizm polskich żołnierzy i wola 
walki o niepodległość swojej ojczy-
zny, zablokowały ekspansję rewolucji 
komunistycznej na kraje Europy 
Zachodniej. 
Nie bez powodu Lord Edgar d'A-
bernon uznał Bitwę Warszawską za 
18. najważniejszą bitwę decydującą 
o losach świata. W jednym z artyku-
łów, ten, były ambasador brytyjski w 
Polsce, pisał: "Współczesna historia 
cywilizacji zna mało wydarzeń posia-
dających znaczenie większe od bitwy 
pod Warszawą w roku 1920. Nie zna 
zaś ani jednego, które by było mniej 
docenione... Gdyby bitwa pod War-
szawą zakończyła się zwycięstwem 
bolszewików, nastąpiłby  punkt 
zwrotny w dziejach Europy, nie ulega 
bowiem wątpliwości, iż z upadkiem 
Warszawy środkowa Europa stanęła-
by otworem dla propagandy komuni-
stycznej i dla sowieckiej inwazji (...). 
Zadaniem pisarzy politycznych jest 
wytłumaczenie europejskiej opinii 
publicznej, że w roku 1920 Europę 
zbawiła Polska".
– Pojawiają się jednak głosy, że 
to tylko historia...
– Owszem to jest historia, 
ale pamiętajmy, że jest to NA-
SZA historia, że to wydarzyło się  
na wołomińskiej i radzymińskiej 
ziemi. Pamięć o tym zwycięstwie 
nadal napawa dumą kolejne po-
kolenia naszych rodaków. Jeste-
śmy wdzięczni naszym przod-
kom za ich patriotyzm, ofiarność  
i poświęcenie w walce o wolną i 
niepodległą Ojczyznę. Jesteśmy 
zobowiązani do przekazywania 
pamięci o bohaterach z tamtych 
lat kolejnym pokoleniom. W dzi-
siejszych czasach dobrobytu i wol-
ności musimy pamiętać o tych, 
którzy oddali swoje zdrowie, a często  
i życie - byśmy mogli dorastać i żyć  
w wolnej Polsce. W obronie oj-
czyzny stanęli wtedy nawet 16-
17 latkowie, warto przypominać  
ich postacie dzisiejszej młodzieży.
– Pamięta Pan jak o randze 
tego wydarzenia i jego ponad 
lokalnym znaczeniu mówił 
Papież Polak, Jan Paweł II? 
– Oczywiście, że pamiętam. 
Papież Jan Paweł II wspomi-
nał: „ (...) Ciągle żywa jest w 
naszych sercach pamięć 
o Bitwie Warszawskiej, 

jaka miała miejsce w tej okolicy w 
miesiącu sierpniu 1920 roku. (…) 
Było to wielkie zwycięstwo wojsk 
polskich, tak wielkie, że nie dało się 
go wytłumaczyć w sposób czysto 
naturalny i dlatego zostało nazwane 
"Cudem nad Wisłą". To zwycięstwo 
było poprzedzone żarliwą modlitwą 
narodową. (…) Opatrzność Boża 
niejako nakłada dzisiaj obowią-
zek podtrzymywania pamięci tego 
wielkiego wydarzenia w dziejach 
naszego Narodu i całej Europy, jakie 
miało miejsce po wschodniej stronie 
Warszawy (...) ”.
– Zarówno w tym, jak i w po-
przednim roku przyszło organizo-
wać rocznicowe obchody Bitwy 
Warszawskiej w specyficznych, 
„COVIDOWYCH”, warunkach. Jak 
będą one wyglądały w tym roku?
– Oficjalne uroczystości powiatowe 
zainauguruje, w dniu 13 sierpnia o 

godz. 18.00, Msza Święta w kościele 
Matki Bożej Częstochow-
skiej w Wołominie (ul. 
Kościelna 54) oraz 
uroczysty koncert 
„W hołdzie Boha-
terom 1920 roku”.
W sobotę (14 sierp-
nia) odbędzie się 
w Ossowie (błonia 
ossowskie) Piknik 
Wojskowy pod 
patronatem Mi-
nistra Obrony Na-
rodowej Mariusza 

Błaszczaka w godz. 12.00-17.00, 
odsłonięcie popiersia śp. płk. Jana 
Osińskiego, kapłana Ordynariatu 
Polowego Wojska Polskiego (Sank-
tuarium Matki Bożej Zwycięskiej  
w Ossowie, godz. 19.15) oraz Apel 
Poległych i złożenie wieńców przy 
Krzyżu upamiętniającym bohater-
ską śmierć ks. Ignacego Skorupki w 
Ossowie (godz. 21.00).
Uroczystości w dniu 15 sierpnia 
rozpocznie poranna modlitwa przy 
Krzyżu upamiętniającym boha-
terską śmierć ks. Ignacego Sko-
rupki w Ossowie (godz. 7.30), 
następnie uczestnicy obchodów, 
złożą kwiaty  przy pomniku ks. 
Ignacego Skorupki przy Szkole 
Podstawowej w Ossowie (8.30).  
O godz. 9.30 odprawiona zostanie 
Uroczysta Msza Święta na terenie 
Sanktuarium Matki Bożej Zwy-
cięskiej w Ossowie, celebrowana 

przez Biskupa Romualda Kamiń-
skiego oraz Apel Poległych   

i złożenie wieńców na 
Cmentarzu Bohaterów 
1920 roku na terenie 
Sanktuarium Matki 
Bożej Zwycięskiej w 
Ossowie.
Następnie o godz. 12.30 
rozpocznie się rekon-
strukcja historyczna oraz 
piknik rodzinny z atrak-
cjami dla całych rodzin. 
Pełne kalendarium wyda-

rzeń znajduje się na stronie 

internetowej www.bitwawarszawska.
pl (czyt. str.7 gazety - przyp.red.)
– Czy jest coś szczególnego, co 
wyróżnia program tegorocznych 
obchodów do lat poprzednich?
– Uroczyste obchody rocznicowe 
zostały objęte patronatem narodo-
wym Prezydenta RP Andrzeja Dudy, 
a sama organizacja rekonstrukcji 
została dofinansowana z progra-
mu dotacyjnego „Niepodległa”.  
Z pewnością nowym wydarzeniem 
będzie sobotni Piknik Wojskowy pod 
patronatem Ministra Obrony Naro-
dowej, w czasie którego na uczest-
ników czekać będzie wiele atrakcji.
– Jak w tym roku wyglądają 
drogi dojazdowe do miejsca, 
w którym będą odbywały się 
uroczystości w Ossowie?
– Dojazd, podobnie jak w roku 
ubiegłym, będzie możliwy m.in. od 
drogi wojewódzkiej 634 ul. Hallera  

i Matarewicza, które w tym roku 
udało nam się zmodernizować dzię-
ki dofinansowaniu z rządowego 
Funduszu Dróg Samorządowych. 
Na 100-lecie wyremontowali-
śmy ul. Matarewicza od krzyża  
ks. Ignacego Skorupki do OSP w 
Ossowie, a dzisiaj kończymy inwesty-
cję, aż do DW 634. Na inwestycję war-
tą blisko 21 mln złotych, pozyskaliśmy 
80% dofinansowanie zewnętrzne, 
czyli prawie 17 mln złotych. Dzięki 
tym środkom zmodernizowaliśmy i 
poprawiliśmy bezpieczeństwo na 7,6 
km odcinku drogi powiatowej.

101. rocznica 
Bitwy  
Warszawskiej

O tym, jakie wydarzenia czekają na uczestników obchodów tegorocznej, 101. roczni-
cy poświęconej zwycięskiej Bitwie Warszawskiej w Ossowie z Adamem Lubiakiem, 
Starostą Wołomińskim, rozmawia Teresa Urbanowska. – Serdecznie zapraszam na 
obchody 101. rocznicy Bitwy Warszawskiej 1920 roku w Ossowie. W programie wiele 
atrakcji m.in. fascynujące widowisko plenerowe rekonstrukcja Bitwy Warszawskiej 
1920 roku, piknik wojskowy i liczne atrakcje dla całej rodziny – mówi Starosta Lubiak.

I co nas czeka?
Edward M. Urbanowski

Lato, deszcze, więc czyste powietrze a tu … partia Jarosława Gowina 
postawiła PiS ultimatum, od którego uzależnia dalszą współpracę. Gowin 
chce od Jarosława Kaczyńskiego m.in. ustępstw w sprawie podwyżek 
podatków zapowiedzianych w „Polskim Ładzie” oraz odstąpienia od 
ataku na telewizję TVN. W praktyce to tylko gra na czas, bo Gowin wie, 
że Kaczyński nie ustąpi. Dlatego podjął strategiczną decyzję, że jego 
partia wychodzi z koalicji. Czeka tylko na odpowiedni moment. Uznał, 
że wakacje - gdy większość Polaków wypoczywa - to nie jest czas na poli-
tyczne przesilenie. A Gowin potrzebuje atencji wyborców, bo chce się z 
PiS rozstać z hukiem! Ważny jest też pretekst do rozwodu. Gowin chce 
doprowadzić do starcia o podwyżki podatków, które zamierza wprowadzić 
PiS. Wicepremier i jego ludzie uważają, że jako przeciwnicy podwyżek, 
politycznie na takim odejściu z koalicji zyskają.

Ale nie tylko Gowin wierzga Kaczyńskiemu. Coraz ostrzej atakuje PiS 
także drugi koalicjant - Zbigniew Ziobro. Lider Solidarnej Polski przybrał 
ostry kurs, po raz pierwszy oficjalnie ogłaszając, że gotów jest wyprowa-
dzić Polskę z UE! Jednocześnie zaatakował tych przedstawicieli koalicji, 
którzy chcą się wycofać ze zmian w sądach, które zakwestionowała Unia. A 
zmiany w sądach poparł sam Kaczyński. Jeśli wierzyć w polityczne plotki, 
to szef PiS ma plan oparty na trzech filarach. Po pierwsze, przepędzenie 
Amerykanów z telewizji TVN, zamknięcie jej lub przejęcie nad nią kon-
troli. Po wtóre, usunięcie zbuntowanego 
szefa NIK Mariana Banasia, który serią 
kontroli będzie obnażał defekty i afery 
rządów PiS. Po trzecie, jak najszybsze 
uchwalenie podatkowych ustaw Polskie-
go Ładu, by pieniędzmi ściągniętymi 
od klasy średniej kupić sobie poparcie 
w elektoracie socjalnym. W finale tego 
planu są wiosenne wybory parlamen-
tarne, coraz bardziej prawdopodobne, 
biorąc pod uwagę stopień rozkładu 
koalicji oraz obawy PiS, że Donald Tusk 
skonsoliduje opozycję.

Ale … Kaczyński ma trudną sytuację 
we własnym obozie, wprowadza więc 
podwyżki dla polityków, bo potrzebuje 
kupić ich lojalność. I tak: Premier od sierpnia zarabia o 40 proc. więcej. 
Marszałkowie Sejmu i Senatu o 75 proc. Ministrowie o 40 proc. więcej. Do 
tego dochodzi kilkudziesięciu wiceministrów, wzrost o 60 proc. Podobny 
skok płac dotyczy posłów i senatorów.

Szybciej niż myślałem, we wtorek, premier Mateusz Morawiecki 
zwrócił się do prezydenta Andrzeja Dudy o odwołanie Jarosława Gowina 
z funkcji wicepremiera oraz ministra rozwoju, pracy i technologii.

Czy rząd mniejszościowy oznacza wcześniejsze wybory? Nie, nie ma 
takiej automatycznej zależności.

Konstytucja w obecnej sytuacji wskazuje dwie drogi skrócenia ka-
dencji Sejmu:

- uchwały Sejmu o skróceniu kadencji podjętej przez 2/3 ustawowej 
liczby posłów;

- nieotrzymania przez prezydenta ustawy budżetowej w ciągu 4 
miesięcy od dnia przedłożenia projektu ustawy Sejmowi. Prezydent ma 
wtedy 14 dni za zdecydowanie o skróceniu kadencji Sejmu.

Żeby uchwała o samorozwiązaniu Sejmu (automatycznie następuje 
wówczas skrócenie kadencji Senatu) weszła w życie, potrzeba głosów 
307 posłów. A więc musiałoby ją poprzeć Prawo i Sprawiedliwość. Taka 
ewentualność nie wchodzi w grę!

Ot problem!
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Czy rząd mniejszościo-
wy oznacza wcześniejsze 

wybory? Nie, nie ma takiej 
automatycznej zależno-

ści. (...) Żeby uchwała o 
samorozwiązaniu Sejmu 

(automatycznie następuje 
wówczas skrócenie kaden-
cji Senatu) weszła w życie, 

potrzeba głosów 307 po-
słów. A więc musiałoby ją 

poprzeć Prawo i Sprawiedli-
wość. Taka ewentualność 

nie wchodzi w grę! 
Ot problem!

DZWOŃ ZE SWOJEJ DZWOŃ ZE SWOJEJ 
KOMÓRKI, KOMÓRKI, 

LUB TELEFONU LUB TELEFONU 
STACJONARNEGO STACJONARNEGO 

DO USA ZA 3 GROSZE DO USA ZA 3 GROSZE 
ZA MINUTĘ POŁĄCZENIE ZA MINUTĘ POŁĄCZENIE 

DO NIEMIEC DO NIEMIEC 
I WIELKIEJ BRYTANII I WIELKIEJ BRYTANII 

ZA 8 GROSZY ZA MINUTĘZA 8 GROSZY ZA MINUTĘ

BEZ ŻADNYCH ZOBOWIĄZAŃ BEZ ŻADNYCH ZOBOWIĄZAŃ 
- WYSTARCZY, - WYSTARCZY, 

ŻE DOŁADUJESZ KONTOŻE DOŁADUJESZ KONTO

ZADZWOŃ DO NAS:ZADZWOŃ DO NAS:

225 033 225225 033 225
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– Nie bez powodu Lord Edgar d'Abernon uznał Bitwę 
Warszawską za 18. najważniejszą bitwę 
decydującą o losach świata. W jednym  

z artykułów, ten, były ambasador bry-
tyjski w Polsce, pisał: "Współczesna 

historia cywilizacji zna mało wydarzeń 
posiadających znaczenie większe od 
bitwy pod Warszawą w roku 1920. 

Nie zna zaś ani jednego, które by 
było mniej docenione...– mówi  

starosta wołomiński Adam Lubiak
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15 sierpnia upłynie oczywi-
ście pod znakiem obchodów 
101 rocznicy Bitwy Warszaw-
skiej. Można ten dzień spędzić 
również w sportowy, aktywny 
sposób. Tego dnia w Markach 
odbędzie się bieg „Tropem 
Wilczym”, którego celem jest 
uczczenie pamięci Żołnierzy 
Wyklętych. Może w nim wziąć 
udział praktycznie każdy:  
i amator (który biega oka-
zjonalnie), i profesjonalny 
biegacz. Do pokonania są dość 
krótkie dystanse. Pierwszy liczy 
1963 m (ta odległość jest zwią-

zana z rokiem śmierci ostat-
niego żołnierza „wyklętego” 
- Józefa Franczaka), a drugi - 5 
km. Czasu na pokonanie trasy 
też będzie pod dostatkiem. 
Limit dla biegnących na krót-
szym dystansie to 30 minut, 
natomiast na dłuższym – 40 
minut. Słowem – każdy powi-
nien dobiec do mety.

„Marecka trasa biegu 
„Tropem Wilczym” wiedzie 
przez tereny zadrzewione 
znajdujące się wokół stawu 
zwanego Meksyk (...). Trasa, 
na której występują liczne 
różnice w wysokości terenu, 
zbiorniki wodne oraz cieka-
wa szata roślinna, zaspokoi 

nawet najbardziej wymaga-
jących biegaczy - zachęcają 
organizatorzy.

Ważna informacja jest 
taka, że udział w biegu jest 
bezpłatny. Wprawdzie elek-
troniczne zapisy zakończyły 
się 12 sierpnia, ale wciąż 
można jeszcze zgłosić udział 
w zawodach w niedzielę, 15 
sierpnia, w miejscu biegu w 
godzinach 9.00-10.00. Start 
i meta oraz biuro zawodów 
będą usytuowane w pobliżu 
zbiornika wodnego Meksyk 
przy ulicy Grunwaldzkiej na 
wysokości numeru 34. Po-
czątek rywalizacji – w samo 
południe. 

- Uhonorujemy po 
trzech najlepszych bie-
gaczy na obu dystan-
sach – zarówno wśród 
kobiet jak i mężczyzn. 

Wszyscy uczestnicy na pew-
no będą mieć satysfakcję 
z udziału w imprezie. Na 
każdego czeka też posiłek re-
generacyjny – mówi Damian 
Pacuszka, marecki koordyna-
tor imprezy. 

Tropem Wilczym jest 
określany mianem najwięk-
szego biegu pamięci w Polsce. 
W 2020 r. wzięło udział ponad 
75 tys. uczestników z 370 miast 
w Polsce i poza jej granicami. 
W tym roku jedynym miastem 
w powiecie wołomińskim, 
które organizuje lokalną edycję 
tej imprezy, są Marki.

Bieg "Tropem 
Wilczym" jest 

określany mianem 
największego biegu 
pamięci w Polsce.  

W 2020 r. wzięło udział 
ponad 75 tys. osób  

z 370 miast w Polsce 
i poza jej granicami. 

Zapraszamy do udziału w największym biegu 
pamięci w naszym kraju. W naszym powiecie 
odbędzie się on w Markach.

Tropem Wilczym 

N
ajw

iększy bieg pam
ięci w

 Polsce

– To ogromny sukces, zarów-
no Pani, jako burmistrza, jak  
i wszystkich pracowników UM 
Ząbki 
- To prawda, bardzo się cieszę  
z tak wysokiej lokaty, bez wspólnego 
wysiłku i zaangażowania pracowni-
ków ząbkowskiego ratusza, nie by-
łoby to możliwe, pomimo, że  gmina 
Ząbki wyszła z pandemii obronną 
ręką. Budżet został zrealizowany, a 
inwestycje w 2020 r. przekroczyły 
kwotę 65,3 mln złotych. W ubiegłym 
roku oddaliśmy do użytku szkołę, 
przedszkole i pełnowymiarową halę 
sportową, największą w historii 
ząbkowskiego samorządu inwe-
stycję, której koszt wyniósł prawie 
50 mln złotych. Na budowę hali 
uzyskaliśmy dotacją 6,5 mln złotych 
oraz dodatkowy milion złotych na 
budynek szkoły. Większość infra-
struktury drogowej wybudowaliśmy 
z kanalizacją deszczową, na którą 
mamy 85% dofinansowania z Unii 
Europejskiej, natomiast na budowę 
pasa drogowego uzyskujemy dotacje 
do 80% ze środków Funduszu Dróg 
Samorządowych. 
– Bardzo ważnym elementem w 
budżecie Ząbek są drogi.
- W 2020 r.  wybudowaliśmy łącznie 
25 odcinków dróg, przy czym 19  
z dofinansowaniem  zewnętrznym. 
Zrealizowaliśmy ulice: Bocianią, 
Sokolą, Olszewskiego, fragment ul. 
Gałczyńskiego, Górnośląską, drogę 
dojazdową na cmentarz, Lipową, 
Gdyńską, Traugutta, Słowackiego, 
Wyszyńskiego, Na Bagnie, Po-
godną, Narutowicza, Kaszubską, 
Serwisową, ul. Andersena (odc. 
Piłsudskiego – Reymonta, odc. 
Różana – Dzika i odc. Kopernika-
-Maczka), Herbarta, Pileckiego, 
Żbikowskiego, Reymonta, Ró-
żaną wraz z rondem Różana / 
Powstańców. Kolejność realizacji 
inwestycji drogowych jest w dużej 
merze uwarunkowana dotacjami 
zewnętrznymi, unijnymi i rzą-
dowymi, które pozyskujemy. 
W całym mieście realizujemy 
projekt zieleni na kwotę 8,5 mln 
złotych. Są to zarówno nasa-
dzenia, jak i mała architektura. 
W 2020 r. powstały dwa nowe 
place zabaw, street workout i 
boisko do siatkówki plażowej. W 
ubiegłym roku wybudowaliśmy 
też parking naziemny Parkuj i 
Jedź przy stacji kolejowej PKP 
oraz powstało wiele ścieżek rowe-
rowych. 2020 rok mamy już za 
sobą, ale nie ustajemy 
w działaniach i na-
dal kładziemy duży 
nacisk na pozyski-
wanie środków 
zewnętrznych i 
intensywny roz-
wój naszego 
miasta. Pla-
nujemy oczy-
wiście nowe 

inwestycje, w 2021 r. projektujemy 
nowe przedszkole, halę sportową 
przy SP 1, budynek usługowo-
-komunalny oraz kolejne drogi. 
W bieżącym roku rozpoczęliśmy 
budowę ośmiu nowych  odcinków 
drogowych oraz ronda przy ul. 
Kwiatowej. Na budowę wszedł 
już wykonawca bloku komunal-
nego, która to inwestycja jest w 
100% finansowana ze środków 
zewnętrznych. W bieżącym roku 
powstają nowe tereny rekreacyjne 
z instalacją placów zabaw, Stre-
et workoutu i Pumptracktu. Ze 
środków Budżetu Obywatelskiego 

będzie rozbudowany Skatepark 
przy Miejskim Ośrodku Sportu  
i Rekreacji oraz zostanie zakupiona 
ścianka wspinaczkowa. Kontynu-
ujemy projekt kanalizacji deszczo-
wej i projekt zieleni dofinansowane 
w 85% z Unii Europejskiej.
– Ząbki od lat przypominają plac 
budowy, w jaki sposób pozyskuje 
Pani fundusze na kolejne inwe-
stycje?
- Staramy się pozyskiwać  dofinan-
sowanie z wszelkich dostępnych 
programów. Programy rządowe, 
które obecnie realizujemy to m.in. 
Rządowy Fundusz Inwestycji Lo-

kalnych, dzięki któremu możliwa 
będzie budowa hali sportowej 
przy SP 2, budowa budynku ko-
munalnego przy ul. Kaszubskiej, 
budowa i rozbudowa dróg na te-
renie Miasta Ząbki, modernizacja 
Urzędu Miasta Ząbki, łącznie na 
kwotę 44,8 mln złotych. Dzięki 
dotacjom z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg zrealizowaliśmy 
budowę, rozbudowę i remont dróg 

na terenie Miasta Ząbki na kwotę 
15.598.729,31 złotych.  
Miasto Ząbki korzysta też z 
programów rządowych związa-
nych z rozwojem oświaty. Dzię-
ki pozyskiwanym środkom m.in.  
z programu „Mistrzowie kompe-
tencji”, ząbkowskie szkoły zostały 
doposażone w nowoczesny sprzęt 
multimedialny, tablice interak-
tywne, komputery i nowoczesne 
pomoce dydaktyczne. Korzystamy 
z dofinansowania kierowanego do 
szkół w celu rozwijania szkolnej 
infrastruktury oraz kompetencji 
uczniów i nauczycieli w zakresie 

technologii informacyjno-komu-
nikacyjnych na lata 2020–2024 
– „Aktywna tablica” oraz Zdal-
na Szkoła i Zdalna Szkoła Plus  
z programu operacyjnego Polska 
Cyfrowa na lata 2014-2020.  Ponadto 
korzystamy z Narodowego Progra-
mu Rozwoju Czytelnictwa i dotacji 
celowej na wyposażenie szkół w 
podręczniki, materiały edukacyjne 
i materiały ćwiczeniowe. 

Ząbki wśród  
najlepszych  
w Polsce,  
w zarządzaniu  
finansami miasta

Miasto Ząbki znalazło się w gronie 10-ciu najlepszych gmin miejskich w Polsce 
w Rankingu Finansowym Samorządu Terytorialnego za 2020 rok, przygoto-
wanym przez Fundację Instytutu Studiów Wschodnich. O tym, w jaki sposób 
udało się to osiągnąć mówi Małgorzata Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki.

– Staramy się pozyskiwać dofinansowanie  
z wszelkich dostępnych programów. (…)  Dzięki 

środkom m.in. z programu „Mistrzowie kompetencji”, 
ząbkowskie szkoły zostały doposażone w nowoczesny 

sprzęt multimedialny, tablice interaktywne, kompu-
tery i nowoczesne pomoce dydaktyczne. Korzystamy 

z dofinansowania kierowanego do szkół w celu 
rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kom-

petencji uczniów i nauczycieli w zakresie 
technologii informacyjno-komunikacyjnych 
na lata 2020–2024 – „Aktywna tablica” 
oraz Zdalna Szkoła i Zdalna Szkoła Plus 

z programu operacyjnego Polska  
Cyfrowa na lata 2014-2020 - mówi 

burmistrz Ząbek Małgorzata Zyśk
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Kilkanaście dni temu w Ząb-

kach, na ul. Gajowej jeden z miesz-
kańców był zmuszony salwować się 
ucieczką na drzewo przed ataku-
jącymi dzikami, a jego pies został 
dotkliwie poraniony. To zaledwie 
dwa przykłady z ostatnich dni. 

Mieszkańcy Marek, Wołomina, 
Kobyłki, Zielonki i innych gmin 
naszego powiatu czują się zagrożeni  
i od dawna apelują do samorzą-
dowców o rozwiązanie problemu 
dzikiej zwierzyny na ulicach miast. 
Samorządy nie pozostają bierne. 
Już w maju burmistrz Zielonki, 
Kamil Michał Iwandowski i za-
stępca burmistrza Robert Pomorski 
spotkali się z przedstawicielami 
Nadleśnictwa Drewnica i lokalnych 
kół łowieckich, celem omówienia 
możliwości rozwiązania problemu 
z dzikami.

– (…) poznaliśmy wiele zarów-
no doraźnych, jak i też systemo-
wych działań, które teraz zostaną 
poddane pilnej analizie, przede 
wszystkim  w kontekście możliwości 
zastosowania ich w konkretnych 
lokalizacjach w Zielonce. Będzie-
my też zwracać się z wnioskami 
do zewnętrznych instytucji, które 
posiadają kompetencje do wydania 
stosownych decyzji w zakresie 
ograniczenia populacji zwierząt sta-
nowiących zagrożenie – informował 
zielonkowski ratusz.

Problem został dostrzeżony 
także na szczeblu samorządu po-
wiatowego. 

– Problemy te nasilają się z kliku 
powodów a jednym z ważniejszych 
jest dokarmianie dzików przez ludzi 
oraz szybki rozwój miejscowości na 
naszym terenie. Budowa nowych 
dróg, osiedli mieszkaniowych czy 
powstawanie nowych obszarów 
produkcyjno-magazynowych. Po-
woduje to zakłócanie szlaków mi-
gracyjnych dzikich zwierząt – mówił 
podczas majowego posiedzenia 
wicestarosta wołomiński, Piotr 
Borczyński.

Kilka dni temu, marecki radny 
Jarosław Jaździk wystosował do 
starosty wołomińskiego interpelację  
w kwestii podjęcia działań zmierza-
jących do rozwiązania problemu 
dzików  w mieście. 

- (…) Dziki są agresywne, ataku-
ją mieszkańców i stwarzają poważne 

niebezpieczeństwo. Ryjąc, niszczą 
trawniki, bardzo często od wcze-
snych godzin przebywają na placach 
zabaw dla dzieci. Mieszkańcy z 
lękiem opuszczają domy idąc do 
pracy, ponieważ to czas grasowania 
zwierząt.  Wyjście na wieczorny 
spacer jest również bardzo niebez-
pieczne.   W tym miesiącu doszło 

do wypadku na drodze rowerowej, 
w którym poszkodowany został 
mieszkaniec Marek. Wypadek 
został spowodowany przez stado 
dzików, które niespodziewanie 
wbiegło przed jadący rower. Ro-
werzysta nie miał szans na reakcję, 
a konsekwencją tego zdarzenia są 
ręce w gipsie. (…) Musimy mieć 

świadomość, że jeżeli dziki nadal 
będą grasowały na terenie miasta, 
takich sytuacji może być znacznie 
więcej. Zastanawiam się, czy należy 
czekać na kolejne wypadki. Przecież 
przy bezpośrednim spotkaniu 
dzika z człowiekiem, ten drugi ma 
niewielkie szanse, a gdy będzie to 
dziecko lub osoba starsza, tragedia 

jest nieunikniona. (…) Proszę, o 
jak najszybszą interwencją i sku-
teczne działania mające na celu 
wyeliminowanie dzików z prze-
strzeni publicznej miasta Marki, 
przez wydanie stosownej decyzji. 
(…)Zwierzęta bytują na terenach 
osiedli mieszkaniowych stano-
wiąc stałe zagrożenie dla życia i 

zdrowia ludzkiego, jak również 
stanowią poważne zagrożenie w 
ruchu drogowym. Przemieszczają 
się pomiędzy ulicami: Szpitalną, 
Pałacową, Wojskiego, przechodzą-
cych też przez al. Piłsudskiego, w 
kierunku ulicy Zygmuntowskiej, 
Żeromskiego i okolicznych.

Przepisy prawa łowieckiego 
nie precyzują pojęcia obiektów 
użyteczności publicznej, dlatego 
należy przyjąć, że obiekty będące 
ogólnie dostępne, służące za-
spokajaniu potrzeb społeczności 
lokalnych mieszczą się w tym 
zakresie. Tym samym do obiektów 
użyteczności publicznej trzeba 
zaliczyć drogi, drogi rowerowe, 
chodniki, place zabaw i tereny, na 
których przebywają ludzie.

Tym samym, w omawianej spra-
wie, funkcjonowanie wskazanych 
obiektów użyteczności publicznej 
jest bardzo poważnie zagrożone 
(…) - napisał w piśmie do starosty 
wołomińskiego, radny Jarosław 
Jaździk

Zazwyczaj dziki nie wykazują 
oznak agresji, jednak zwierzęta 
te miewają zmienne nastroje, w 
szczególności, gdy opiekują się 
młodymi osobnikami. Aktualnie 
na terenie powiatu wołomińskiego, 
w miejscach, w których zgłaszano 
pojawianie się dzików rozsypywany 
jest specjalny preparat, odstraszający 

dziką zwierzynę poprzez wydziela-
nie specyficznego zapachu. Niestety 
zwierzęta przyzwyczajają się do 
rozkładanych środków i skuteczność 
ich z czasem znacznie maleje. 

- Trzeba uczciwie powiedzieć, że 
nie jesteśmy bez winy, dzikie zwie-
rzęta na terenach miejskich szukają 
pożywienia. Dlatego koniecznie 
trzeba wyeliminować wszelkie dzia-
łania ułatwiające im dostęp do je-
dzenia, którym są wyrzucane przez 
ludzi odpadki. Gdyby na terenach 
zamieszkałych nie znajdowały poży-
wienia, myślę, że niemiałby powodu 
wchodzić do miast. Może należałoby 
przeciwdziałać migracji zwierząt i 
ograniczać możliwość przemiesz-
czania na tereny miejskie? To pyta-
nie trzeba kierować do specjalistów  i 
służb leśnych.  Dziś wyprowadzenie 
zwierząt z terenów zamieszkałych 
jest priorytetem i tylko takie dzia-
łanie przywróci mieszkańcom po-
czucie bezpieczeństwa. – podkreśla 
w rozmowie z naszą redakcją radny 
Jarosław Jaździk.

Dziki w miastach czują się  
coraz swobodniej.  
Mieszkańcy są przerażeni,  
trwają spory o odstrzał 

Na terenie powiatu wołomińskiego w miejscach uczęszczanych przez ludzi ponownie pojawiły się dziki. Zwierzęta stwa-
rzają zagrożenie nie tylko w ruchu drogowym, ale także dla bezpośrednio spotkanych ludzi, zwłaszcza w przypadku gdy 
poczują się zagrożone. To takiego zdarzenia doszło w lipcu w Markach. Stado dzików wbiegło przed jadącego na rowerze 
mieszkańca Marek, który doznał obrażeń obu rąk. 

– (...) nie jesteśmy bez 
winy, dzikie zwierzęta na 
terenach miejskich szu-
kają pożywienia. Dlatego 
koniecznie trzeba wyelimi-
nować wszelkie działania 
ułatwiające im dostęp do 
jedzenia, którym są wyrzu-
cane przez ludzi odpadki 
- podkreślał marecki  
radny Jarosław Jaździk. 

– (...) Będziemy też zwra-
cać się z wnioskami do 
zewnętrznych instytucji, 
które posiadają kompe-

tencje do wydania stosow-
nych decyzji w zakresie 
ograniczenia populacji 
zwierząt stanowiących 

zagrożenie - informował 
burmistrz Zielonki,  

Kamil Michał Iwandowski

– (...) Budowa nowych 
dróg, osiedli mieszkanio-

wych czy powstawanie 
nowych obszarów pro-

dukcyjno - magazynowych 
powoduje zakłócanie szla-
ków migracyjnych dzikich 
zwierząt – mówił podczas 

majowego posiedzenia 
wicestarosta wołomiński 

Piotr Borczyński.

18:00 Msza święta w intencji poległych w Bitwie Warszawskiej 1920 roku

19:00 Koncert W HOŁDZIE BOHATEROM 1920 ROKU
  w wykonaniu Zespołu Koncertowego Orkiestry Symfonicznej
  pod dyrekcją Krzysztofa Procajło z gościnnym występem Kasi Moś

Zaszczep się
przeciw koronawirusowi

dzwoniąc
na numer

989,
odwiedzając

punkt szczepień
lub

rejestrując się
przez internet

na stronie
pacjent.gov.pl

Punkty szczepień w Markach:

Transport dla seniora
Jeśli jesteś osobą

niepełnosprawną lub masz
trudności w poruszaniu się

oraz już umówiłeś się
na wizytę, pomożemy Ci dotrzeć
do przychodni na wyznaczone
szczepienie przeciw COVID-19

Zadzwoń na numer
782 210 260
w godz. 8.00-16.00

od poniedziałku do piątku

Punkt Szczepień
Powszechnych CH M1 Marki

al. Piłsudskiego 1
tel. 502 486 185

Marecki
Ośrodek Zdrowia

ul. Sportowa 3
tel. (22) 781 16 03

Przychodnia Esculap
ul. Fabryczna 1

tel. (22) 761 90 80

Centrum
Medyczne Marki
ul. Kasztanowa 8
tel. 500 898 895

Umów się:
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Nowe boiska, tory rowe-
rowe, siłownie plenerowe 
czy zmodernizowane sale 
gimnastyczne – to tylko wy-
brane z przedsięwzięć, które 
powstaną na terenie powiatu 
wołomińskiego, dzięki środ-
kom z budżetu wojewódz-
twa. Jak zaznacza wicemar-
szałek Wiesław Raboszuk, 
rośnie świadomość tego, że 
dobrą kondycję zapewnia 
aktywne spędzanie czasu. 
– Mieszkańcy potrzebują 
odpowiedniej przestrzeni 
do uprawiania aktywno-
ści fizycznej. Pomagamy 
więc budować i remontować 
obiekty sportowe, by i młodsi, 

i starsi mieli dostęp do takich 
miejsc – podsumowuje.

Autorski program

Mazowiecki Instrument 
Wsparcia Infrastruktury Spor-
towej to autorski program 
samorządu Mazowsza, który 
realizowany jest od 2018 r. 
Od początku jego trwania  
w całym regionie udało się 
wybudować lub zmodernizo-
wać 289 obiektów sportowych.  
– To obiekty ogólnodostępne, na 
których mieszkańcy Mazowsza 
mogą aktywnie spędzać wolny 
czas – zauważa radna Anna 
Brzezińska, przewodnicząca 

sejmikowej Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Infrastruktury 
i Przeciwdziałania Bezrobo-
ciu. – Duże zainteresowanie 
naszym programem pokazuje, 
że samorządy lokalne dostrze-
gają potrzebę troski o kondycję 
fizyczną i zdrowie Mazowszan. 

Ogromne  
zainteresowanie

W tym roku z ponad  
270 nadesłanych wniosków 
na dofinansowanie może liczyć 
206 inwestycji, które otrzymają 
wsparcie z budżetu Mazowsza 
w wysokości prawie 31 mln 
zł. Wśród nich jest 9 projek-

tów z powiatu wołomińskiego.  
W Wołominie powstaną siłow-
nie plenerowe przy ul. Reja 
 i nowy tor rowerowy. Jak pod-
kreśla Elżbieta Radwan, 
burmistrz Wołomina budowa 
tych obiektów to odpowiedź na 
potrzeby mieszkańców miasta. 
– Placów zabaw dla dzieci  
do 12 roku życia mamy  
w Wołominie dużo. Do urzędu 
zgłosili się młodzi ludzie z proś-
bą, aby ofertę sportową rozsze-
rzyć i stworzyć takie miejsca,  
w których również oni znajdą 
coś dla siebie. I właśnie ten tor 
rowerowy powstaje specjalnie  
z myślą o młodzieży i dorosłych 
– zaznacza. 

Mazowsze 
wspiera 
sport

9 inwestycji sportowych  
z dofinansowaniem Mazowsza
W powiecie wołomińskim, dzięki wsparciu z budżetu Mazowsza wybudowanych  
lub zmodernizowanych zostanie 9 obiektów sportowych.  Wybudowane zostaną 
boiska wielofunkcyjne przy:  Szkole Podstawowej w Międzylesiu (200 tys. zł),   
Szkole Podstawowej w Nowinkach  (196,9 tys. zł),  w miejscowości Łąki (157,7 tys. zł),  
a także boisko sportowe w Tłuszczu (200 tys. zł). Z kolei boisko wielofunkcyjne  
przy Szkole Podstawowej nr 3 w Kobyłce przejdzie remont (180 tys. zł),   
a sala sportowa Szkoły Podstawowej w Dąbrówce modernizację  (200 tys. zł).  
Wybudowane będą również siłownia plenerowa oraz  tor rowerowy przy ul. Reja  
w Wołominie (195,3 tys. zł), tor rowerowy  w Strachówce (179,2 tys. zł) i ogólnodostęp-
na bieżnia lekkoatletyczna wraz ze skocznią w dal w Klembowie (106,5 tys. zł). 

Już ponad 20 lat samorząd  
województwa mazowieckiego  
wspiera gminy i powiaty Mazowsza.  
Tym razem radni  przyznali blisko  
31 mln zł  na budowę  lub modernizację  
aż 206 obiektów sportowych.  
9 takich projektów  
zrealizują samorządy  
z powiatu wołomińskiego.

Ruch to zdrowie. Powinniśmy o tym 
pamiętać zawsze. Teraz, gdy zmagamy 
się ze skutkami wielomiesięcznego 
lockdownu, hasło to ma szczególne zna-
czenie. Boiska, hale sportowe, siłownie 
zewnętrzne, ale też baseny czy korty 
tenisowe to miejsca, które powinny być 
łatwo dostępne dla każdego Mazowsza-
nina. Trzy lata temu uruchomiliśmy nasz 
autorski program Mazowiecki Instrument 
Wsparcia Infrastruktury Sportowej, dzięki 
któremu samorządy lokalne mogą bu-
dować, remontować lub modernizować 
obiekty sportowe. Zainteresowanie na-
szym programem jest ogromne, a tylko 
w ubiegłym roku kwota dofinansowania, 
o którą ubiegali się samorządowcy, 

trzykrotnie przekroczyła pulę środków, 
jaką przeznaczyliśmy na jego realizację. 
W tym roku ponownie liczba wniosków 
przerosła nasze oczekiwania. Pokazuje 
to, że samorządowcy widzą realne efekty 
programu nie tylko w swoich gminach, ale 
też u sąsiadów. Jednak co najważniejsze, 
z tych obiektów korzystają mieszkańcy. 
A przecież taki jest nasz cel – zachęcić 
Mazowszan do aktywnego wypoczynku 
 i uprawiania sportu. Właśnie dlatego w 
tym roku zdecydowaliśmy, aż o trzykrot-
nym zwiększeniu puli środków, dzięki cze-
mu uda się wybudować i wyremontować  
206 obiektów sportowych. To bardzo dużo, 
bo prawie drugie tyle, ile zmodernizowali-
śmy od początku istnienia programu. 

Adam Struzik
marszałek  

województwa  
mazowieckiego

Wsparcie  
Mazowsza to  

1, 6
mln zł
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Boisko wielofunkcyjne na terenie  
Szkoły Podstawowej w Starym Grabiu  

zostało zmodernizowane m.in. dzięki wsparciu  
z budżetu województwa mazowieckiego

fot. arch. UMWM

na rozwój bazy sportowej  
w powiecie wołomińskim

Remont infrastruktury sportowej przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym 
w Urlach to również efekt MIWIS. Dzięki wsparciu samorządu Mazowsza 
powstały m.in. bieżnia oraz skocznia w dal.

fot. arch. ZSP w
 U

rlach
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Punktualnie o godzinie 17:00  
hołd Powstańcom Warszawskim od-
dali  mieszkańcy, władze i przyjaciele 
Ząbek. Obchody odbyły się w Parku 
Miejskim im. Szuberta, gdzie pod 
pomnikiem Bohaterów Obrońców 
Ząbek i Drewnicy delegacje złożyły 
kwiaty. Współorganizatorem obcho-
dów 77. rocznicy wybuchu Powstania 
Warszawskiego byli Ząbkowscy 
Legioniści ZL'11.

W Markach obchody  rozpoczęły 
się uruchomieniem syren alarmo-
wych i odśpiewaniem hymnu. Paweł 
Pniewski, przewodniczący Rady Mia-
sta Marki, przywitał zgromadzonych, 
następnie odczytał fragment biulety-
nu informacyjnego z 2 sierpnia 1944 

r. "Warszawa powstała! Nareszcie 
nadszedł dzień, na który w męce 
i zaciętości czekaliśmy pięć, jakże 
nieskończenie długich lat. Warszawa 
walczy! Lud Warszawy jest w tych 
godzinach ze swym podziemnym 
wojskiem sercem i dłonią".

Wyjątkowym elementem uro-
czystości było wręczenie odznaczeń 
Związku Żołnierzy Armii Krajowej. 
Decyzją Zarządu Głównego Związku 
Żołnierzy AK odznaką honorową 
30-lecia Związku Żołnierzy AK 
za zasługi w utrwalaniu pamięci o 
ludziach i czynach w walce o nie-
podległość kraju, krzewieniu postaw 
patriotycznych oraz wsparcie środo-
wisk kombatanckich uhonorowana 
została Aleksandra Jankowska, dy-
rektor Mareckiego Ośrodka Kultury 
im. T. Lużyńskiego. Odznaczeniem 
Akcji „Burza” uhonorowany został 
porucznik Leopold Kielak, wielo-
letni przewodniczący mareckiego 
koła Związku Kombatantów i Osób 
Represjonowanych, uczestnik Po-
wstania Warszawskiego, odznaczony 
Warszawskim Krzyżem Powstań-
czym. Odznaczenia zostały wręczone 
przez wiceprezesa zarządu głównego 
Związku Żołnierzy Armii Krajowej 
majora Jerzego Zyberta w asyście 
radnej Agnieszki Lużyńskiej, członka 
zwyczajnego Związku Żołnierzy AK 
oraz radnej Anny Chojeckiej.

Pamięć o tych, którzy odeszli w 
heroicznej walce o niepodległą Pol-
skę mieszkańcy Kobyłki uczcili na 
cmentarzu parafialnym w Kobyłce. 
Katarzyna Rostek, iceburmistrz 
Miasta Kobyłka w asyście Agniesz-
ki Kacprzak, dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Kobyłce oraz 
radnych Miasta Kobyłka obecnych 
podczas uroczystości zapaliła zni-
cze oraz złożyła kwiaty na grobach 
powstańców.

– O Powstaniu Warszawskim 
możemy mówić długo i jest to wyda-

rzenie, o którym my Polacy musimy 
pamiętać. Nie możemy zapomnieć 
o naszych bohaterach” - mówiła 
wiceburmistrz Katarzyna Rostek.  
Z tej właśnie okazji o godz. 17:00,  
w „godzinie W” zawyły syreny,  
a podczas uroczystości uczczono 
minutą ciszy powstańców, w szcze-
gólności zmarłą niedawno bohaterkę, 
mieszkankę Kobyłki  Leokadię Zofię 
Grabowską ps. „Kociak”, porucznik 
Wojska Polskiego w st. spoczynku, 
Powstańca Warszawskiego 1944. 

1 sierpnia także mieszkańcy 
Zielonki oddali hołd poległym w 
walce o wolną Warszawę. Punktualnie  
w godzinę „W” zawyły syreny i od-
śpiewano hymn państwowy. Wie-
niec w imieniu całej społeczności 
Zielonki złożyli burmistrz Kamil 
Michał Iwandowski wraz z zastępcą 
Robertem Pomorskim, sekretarz 
Renatą Jóźwiak, radnymi Miasta 
Zielonka oraz księżmi proboszczami 
obu parafii w Zielonce. Swoje wieńce 
złożyli również delegacja Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Zielonce, harce-
rze Związku Harcerstwa Polskiego  
i Związku Harcerstwa Rzeczpo-
spolitej, zielonkowscy kibice Legii 

Warszawa oraz Uczniowski Klub 
Sportowy UKS Bankówka.

Mieszkańcy i władze Tłuszcza 
oddałi hołd walczącym w Powstaniu 
Warszawskim przy pomniku Żołnie-
rzy 32 pułku piechoty Armii Krajowej 
obwodu Radzymin „Rajski Ptak” 
walczącym w akcji „Burza”.W godzi-
nę „W” tradycyjnie w kilku częściach 
gminy zawyły syreny.

W Wołominie obchody rocznico-
we rozpoczęły się złożeniem kwiatów 
pod tablicą łączniczki Marii Teresy 

Bartnik ps. „Diana” i mszą w intencji 
poległych Powstańców w kościele 
pw. Matki Bożej Częstochowskie. O 
godz. 19:00 rozpoczął się koncert pio-
senek powstańczych. Pieśni, które 77 
lat temu towarzyszyły walczącej War-
szawie wypełniły wnętrza kościoła 
Parafii Matki Bożej Częstochowskiej 
w Wołominie i serca słuchaczy. Traf-
na narracja prowadzącego koncert 
Krzysztofa Krupińskiego była dosko-
nałym uzupełnieniem utworów, które 
zaprezentował chór Cantus Cordis. 
Pamięć o tych tragiczny dniach uczci-
li także mieszkańcy pozostałych gmin 
naszego powiatu

Cześć i chwała Bohaterom!

1 sierpnia mieszkańcy Powiatu Wołomińskiego uczcili uczestników Powstania Warszawskiego poległych i walczących 
w 1944 roku. Do walki z okupantem stanęło około 50 tys. powstańców. Powstanie, które miało zakończyć się po kilku 
dniach trwało 63 dni. Bilans strat przerażał – zginęło około 18 tys. powstańców i około 180 tys. cywili.

Powiat Wołomiński oddał hołd 
Powstańcom Warszawskim

W Ząbkach, w uroczystych 
obchodach 77. rocznicy 
Powstania Warszawskiego 
uczestniczył, jak co roku 
por. w st. spocz.  
Edward Piórkowski.  
Hołd bohaterskim powstań-
com oddali także miesz-
kańcy Ząbek, Ząbkowscy 
Legioniści ZL’11 oraz przed-
stawiciele władz miasta. 

Młodzieżowy 
Turniej  Siatkarski 
o puchar 
Starosty 
Wołomińskiego  
z okazji 
101. rocznicy 
Bitwy 
Warszawskiej 
1920 roku

Hala OSiR
w Wołominie

Korsaka 4
Rozpoczęcie turnieju

godzina 1000

28
08

Klub Siatkówki
Huragan Wołomin

Zadanie dofinansowano 
ze środków 
Powiatu Wołomińskiego

www.edus.edu.pl

LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCE DLA DOROSŁYCH - MATURA

Zapraszamy absolwentów:

szkół podstawowych

gimnazjum
- nauka 4 lata}
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